
585 16/10 80: Dagsorden 586 

7. møde 

Torsdag den 16. oktober 1980 kl. 13.00 

Dagsorden: 

1) Første behandling af" 
Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
(Lovforslag nr. L 15). 

2) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af de kommu- 

nale styrelseslove. 
(Lovforslag nr. L 16). 

3) Første behandling af' 
Forslag til lov om ændring af lov om et 

hovedstadsråd. 
(Lovforslag nr. L 17). 

4) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om sty- 

relse af højere uddannelsesinstitutioner [af 
Bertel Haarder (V), Gerda Møller (KF), Mi- 
mi Jakobsen (CD) og Chr. Christensen 
(KrF)]. 

(Lovforslag nr. L 18) 

Meddelelser fra formanden; 

Formanden: 
Medlemmer af folketinget Pilgaard Ander- 

sen (FP), Erlendsson (FP), Knud Lind (FP), 
Voigt (FP), Birgith Mogensen (CD) og Inge 
Krogh (KrF) har meddelt mig, at de ønsker 
til justitsministeren at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Hvilke initiativer agter ministeren at tage 

for at hindre, at indsatte i fængsler, anstalter 
og arresthuse påtvinges narkotika af medfan- 
ger?« 
. (Forespørgsel nr. 9). 

Medlemmer af folketinget Ebba Strange 
(SF) og Lis Stareke (DR) har meddelt mig, at 
de ønsker til justitsministeren at stille følgen- 
de: 

Forespørgsel. 
»Hvilke overvejelser har justitsministeren i 

forbindelse med fremsættelsen af aktstykke 
nr. 20, 1980, til finansudvalget gjort sig om at 
afløse en del af fængselsstraffene med andre 
former for kriminalforsorg, og hvorledes ind- 
går muligheden for resocialisering af indsatte 
i justitsministerens overvejelser?« 

(Forespørgsel nr. 10). 

Medlemmer af folketinget Stetter (KF), 
Gammelgaard (KF), Hagen Hagensen (KF) 
og Poul Schlüter (KF) har meddelt mig, at de 
ønsker til økonomiministeren at stille følgen- 
de: 

Forespørgsel. 
»Hvilke oplysninger kan regeringen give 

om sine planer vedrørende overførsel af ka- 
pital fra pensionskasser og livs- og pensions- 
forsikringsselskaber, og hvilke virkninger vil 
en nyordning få for værdien af lønmodtager- 
nes pensioner og forsikringer og for den 
økonomiske politik?« 

(Forespørgsel nr. 11). 

Medlemmer af folketinget Fogh Rasmus- 
sen (V), Brixtofte (V), Christophersen (V), 
Ellemann-Jensen (V), Ivar Hansen (V) og 
Anders Poulsen (V) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  ligningsloven. 
(Omlægning af forhøjelse af  standardfradra- 
get). 

(Lovforslag nr. L 33). 

Medlemmer af folketinget Fogh Rasmus- 
sen (V), Brixtofte (V), Christophersen (V), 
Bjørn Elmquist (V) og Svend Erik Hovmand 
(V) har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til lov om andelsboliger i almennyt- 
tige boligselskaber. 

(Lovforslag nr. L 35). 

Forslag til lov om ændring af lov om bolig- 
byggeri. 

(Lovforslag nr. L 36). 
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Medlemmer af folketinget K. B. Andersen 
(S), Enggaard (V), Ninn-Hansen (KF), Ove 
Jensen (FP) og Ebba Strange (SF) har med- 
delt mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ændring 
af forretningsorden for folketinget. 

(Beslutningsforslag nr. B 16). 

Skriftlig fremsættelse af ørslag: 

Fogh Rasmussen (V): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af ligningsloven. 

(Omlægning og forhøjelse af standardfradra- 
get). 

(Lovforslag nr. L 33). 
Jeg skal i øvrigt henvise til forslagets tekst 

og de bemærkninger, der ledsager forslaget. 

Fogh Rasmussen (V): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om andelsboliger i almennyt- 

tige boligselskaber. 
(Lovforslag nr. L 35). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Fogh Rasmussen (V): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om bolig- 

byggeri. 
(Lovforslag nr. L 36). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

K. B. Andersen (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne, der be- 

står af præsidiets medlemmer, har jeg herved 
den ære at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ændring 
af forretningsorden for folketinget. 

(Beslutningsforslag nr. B 16). 
Præsidiet har i sommer gennemgået folke- 

tingets forretningsorden, og gennemgangen 
er resulteret i forslag til en række ændringer, 

som indeholdes i det nu fremsatte beslut- 
ningsforslag. 

Forslaget fremsættes af det samlede præsi- 
dium som en helhed, selv om dette ikke bety- 
der, at hver enkelt af de foreslåede ændrin- 
ger er tiltrådt af alle fem præsidiemedlem- 
mer, idet enkelte ændringer er udtryk for, 
hvad et flertal er nået frem til. 

Forslaget fremsættes til fri og åben for- 
handling her i tinget. Efter at forslaget har 
været til første behandling, forventer jeg en 
grundig behandling i udvalget for forret- 
ningsordenen med afgivelse af betænkning 
og vedtagelse her i tinget så betids, at de fo- 
reslåede ændringer kan træde i kraft fra næ- 
ste folketingsårs begyndelse. 

Med hensyn til de foreslåede ændringer 
skal jeg henvise til forslaget og de ledsagende 
bemærkninger, hvori også er omtalt forskelli- 
ge påtænkte ændringer i arbejdsgangen, som 
ikke kræver ændring af forretningsordenen, 
og som vil blive gennemført, hvis der er til- 
slutning dertil i tinget. 

Her skal kun yderligere gives nogle be- 
mærkninger om forskellige foranstaltninger 
til forbedring af medlemmernes forhold, som 
præsidiet har overvejet. 

Det drejer sig om sekretærhjælp til tingets 
medlemmer, hvor præsidiet vil foreslå en 
udbygning af den nuværende ordning, såle- 
des at ethvert medlem af tinget får ret til se- 
kretærbistand til udførelse af det daglige ar- 
bejde. Formen herfor og omfanget af denne 
bistand kan drøftes nærmere under udvalgs- 
arbejdet. 

En mulighed for virkelig at forbedre situa- 
tionen for tingets medlemmer på dette områ- 
de har sammenhæng med udvidelsen af fol- 
ketingets lokaleområde. Tingets medlemmer 
vil fra februar måned 1981 have hver sit ar- 
bejdsværelse, en tiltrængt forbedring, som 
forhåbentlig vil vise sig at svare til forvent- 
ningerne. 

Det er vigtigt, at forholdene for tingets 
medlemmer følger trit med de stadig stigende 
krav, der stilles til dem. Medlemmernes mu- 
ligheder for at få hjælp og bistand bør ud- 
bygges, således at rimelige ønsker kan imø- 
dekommes. Jeg vil i denne forbindelse nævne 
den bistand, der ydes tingets medlemmer fra 
folketingets bibliotek og oplysningstjeneste. 

Jeg kan endelig oplyse, at præsidiet nøje 
har overvejet spørgsmålet om ændringer i 
medlemmernes vederlag. Præsidiet har bl. a. 


